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BUNJI KaNTO

called as ¢ witnces on bechalf of tho Prosecution, boing

first duly sworn, wao oxanined and tostificd as follows
throush Intcrprecters Onodera and Honda:
DIRECT EX/AMIN.TION
(BY LIEUTEN.NT PHARR)
Q State your naric.
L Bun j1 Kanto.
Q LAroc you 2 Japancsc prisoncr of war at this tine?

Q I have been a prisoncr of war since Soptomber 19th,

Do you reallzc that you may be tried, yoursclf, as
crininal?

I do not know,

Do you rcalize that you nay be tried?

I do not know cnything about it at all,

I Inform you that you night be tried as a war crininal.

A Ybs._

Q Knowing that, 2re you willing to glve tistinony in this
casc ¢t this trial?

INTERPHETER HONDa: Boforc that he wishes to state that,
"I bolicve I an not gullty of any crinc".

(Conversation cnsuca between Intorprcter and witness,)

LIEUTENAIT BETTI'AN: Sir, I bollicve =-- or rdahor, ny
Intcrpretor Informs rxe that the witness doosn't understand
the connoction we arc trying to cstablish, and 1f tho
Cormisscion inforris hin that what 1s boing suild hoerc nay be
used ageinst him In hils own trial, I think it would clcar up

the quostion in his own nind.
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GENERnL GuRD: Subjoct to objedtion, the witnoss

has had his rizhts cxplaincd sufficicently and 1s diroctod
to answer the questions horo put to him. iny objcction?
( Pause)

Procced,

Q (By Licutcnant Pharr) What was your rank in the

Japrnesoe 4rmy before you surrcndcrod?

A 2nd Licutcnont.

Q Vierc you 2 nenbor of the 17th licgimont bofore your
surrcnder?

A I an not a member of the 17th liegimont, but I was
attached to the unit.

Q Werc you ordered to participatc in ¢ punitive cxpcdi-
tion at Cclomba in February of 1945?

i I heard from Unit Cormondor Sakuta that he had reo-
colved the following order from the Heldan cormander,

Q Aind whot was the order that you hoard?

i The order was to carry sut the puitive action of
Calamba irmcdictcly.

Q «Jhot dutles wore you ordecred to perforrm at Calamba?

i My original nission was to participete in the battle
agoinst the samericans. Ono wou to perform agolnst tenks,
and sccond, the gathoring of Intolligence. e had baon
perforning thosc dutles.

Q Wore you in Calamba on 11 February 1945°%

I Yose

Q #hot dutics were assigned to you in reogerd to tho

subjugation of Calumba?




h I was ordercd by the Battalion Corricndor, Saito;

to gathor the inhabitonts around the churche.
Q What was Salto's runk?
L Captain.
Q Did he zlve you a 1list of pcople to gathor
take to the church ?
A No.
Q How do you apcll Scito?
4 S=i#=I-T=0,
LIZUTEN.NT PHLRi: I cull the Corrilssion's attention
to tho 5rito Buttallon, Prosccution's Exhibit Noe 2
Q (By Licutcnont Pharr) Did Coptuin Sttito tcll you
what peoplc to gather?
Hc sald to gether the rwon.
Q How riany men did jou have under your cormand?
A Eight,
Q what orders did you give your nen?
L I ordcred that there be two groups of three rnien cach
and onc¢ wos ny riesscenger.
o] Aand whot did you te¢ll thom to do?
i I orderod ther: to gathor the inhabitants,
0] Did you tell them to gathor all of thoe men in Calanba?
A I did not suy to guthor oll the men. I just told thon
to gather the nen,
) Did tho ren in your cormond gother any civiiion
Filipino mon ond toke thenm to the church in Celanba on
Fcbruary 12th, 19457

il Y(JS.




A I was ordercd by the Battalion Cormonder, Sailto,
to gothor the inhabitants cround the church.
Q What was Salto's runk?
L Captain.
Q Did he zive you a 1list of poople to gathor ond
take¢ to the church ?
A No.
How do you spcll Scito?
S=i=I-T=0,
LIZSUTEN..NT PHARii: I cull the Corrilssion's attention
to tho 5:1to Buttalion, Prosccution's Exhibit No. 2.
Q (By Licutenant Pharr) Did Coptuin Sttito tocll you
what peoplc to gather?
Hc saild to gether the mon,
G How riany men did jou have under your corrand?
L Eight.
0 what ordcrs did you give your nen?
I I ordcred that there bo two groups of three rnien cach
and onc¢ vas Iy riesscnger.
g) And what did you tell thom to do?
A I orderod ther: to gathor the inhabitants,
Q Did you tell them to gathor all of the men in Calanba?

A I d1d not suy to guther oll the ren. I just told thom

to gather the nen.,

3] Did thc rien in your cormand gather any civiiian
Filipino moen ond tcke them to the church in Calanbe on
Fecbruory 12th, 1945%

Y(Jﬂ.




Q iJhat Cdutlca wore you perforring n Calarba on 3 bru-

ary 1l2th, 194272
L 1y duties were to zathicr tho Inlwbleonis and I wes
deing riothlinsg oudt of the ordinary.
n DiG yor go %o thoe church in Calaiba thrt daryt
Did you seo any civilizn Pilipino rien being brought to
church ir
Yoo,
about hew wry non did you noe brouzht to that church?
wrout 7C0 rien.
Did you scc whut weo ¢ o with thosc mon aftor tloy
were prouzht to Yhe church?
lin,

Did you scc cny of thom earricd awvey in trucks?

iIrio of day wos 1t whon thoy wero carriod away?
I bclicve it wvas cround cftor 1:0C In the aftormonna
Jo you !mo.r vher»e thoy were tuken?
in, I don'b.
Do you know who toclk thou off 1a the trucks?
Ho.
Jorc the truclis drivon My Japancsc soidiera?
Japancsce soldicra wer. driving the tmiks.
! Howr riuny Jup neso officcrs Gid you so¢ in che towm
nf Calonba or Febmucry 12t

0 T don't renurber very eloarely, out I hellcwve 1t weo

8 or 9,




Could you ncno those offlecors?

Ycse

Namec then, pleasc,

Saito.

¥hat was his rank?

Tho nonies cre as follows: Battalion Cornicnder Scito =-

\/hat was Scito's first nane?

A I don't know; I have only nct him twice and thorcfore

I don't knowe Then Yeormade of the wir Corps, and 1lst Licuton=-
ant Sakata, lst Llcutenant Yomada of the fishing unit; thon
nysclf, lst Licutenunt Tancichi, Viarrant O0fficer Scto, and
Muranctsu, and I bellicve thcre wos anothor officer but I
don't rercnbor,

GEN.IR.L G.iiD:  (To Interprctor) Can "fishing unit" be
clso Interprcted "seo raiding unit"?

INTEKPRETER ONODELA: No, it cannot bec intcrprcted, but
it's tho scue thing. Tho word cannot be interprctod as that,
but the :coning is the same -- that 1s, they call it
"roi1ding unit", fishing unit.

GENER.LL GuiD: Thon whon in the coursc of testliony
the word "fishing unit" 1s used, will tho Interprcter uso
"gca raiding unit"? It will bo clearcr to tho Cormiission
and to the Defcnsos

INTERIRETR ONODELn: Yca, sir.

GENE.L G.IlD: Procced,

Q (By Licutenont Pharr) hut tine did you lcave tho

church that aftcmoon?
I I was In a housc neoar the church; thereforc, I cannot

say oxactly whon, but I can oy the time I wont back to ny
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quartcrs,
t/hot timce did you go back to your quarters?
I belicve 1t was 1900
Who wont with you back to your quartcrs?
1st Licutonant Yanada.
Whon you got bock to your quartcrs, did you scc
anything unusual?
‘ Ycs.
8] VVhat did you sce?
i vhen I ernc to the crossing, I rcalized that our quare
tors were on fire -- or in t.. dlrcction of the quarters.
GENUILLL G.ED: W1ll tho iicporter rcod the lost onswer
backe
(Jhcrcupon the lost answor was read by the Reportor)
INTELT..ZTEl. ONODER4.: It's not so ruch that, but naybe

i1t would bc botter to say, "I saw thore was a fire in tho

direction of our quarters."
GENehL G.iiD: Make i1t o6 on Intorproter's correcctione
(To Captcin Hurtaugh) Did you hear the conversction
ond procecdings that just went on horc?
CuPTLIN MURTLUGH: Yes, sir,
GENTIL G.iiD: Continuoc.

0 (By Lioutenant Tharr) is you approached your quarters,

vhaot dild you sec?
A I startcd to rush tower’ the quarters, but when I ap-
rived, I discovored thot the quarters werc not on firc; thoroe

forc, I wont to the scene to sce whet was the causc,




OEIERLL GAID: Vill the icporter repcct that questlion
and answor?

(¥/hercupon the queastion and answvier were rcad by tho

[loporter, )




Q (By Licutonant Iharr) Did you go to a housc thot was
on firc?

I went ncar the house that was on fire.

Could you scc what was in that housc that was on firo?

Yese

Jhat?

LA bodya

How riany bodics?

I scc about scven or elght houses on firc and I
don't know cxactly, but I estinatced that thore werc cbout
twonty bodics In euch onc.

Do you know who sc¢t firc to thesc housces?

No, I don't,

How close werc your ouarters to thesc houscs?

about 300 ricters.

Did you riove your quarters?

Yose

dhy?

0 After I sow this pitiful sconce, Yanada, Sake

riysulf dcecided to nove to & Berrio ncar Lake Logunc, cast
of Loako Lcguna,

Q Jhat dircctions werc your quarters from Cclamba?

A Towvards Los Barios.

Q I hond you Prosecution's Exhiblt No. 41, and ask you
to point out on the nmap thc approximatc location of your

quartcrs on Fobruary 12th, 1945,

i The first place whore I was at was this point (pointing

to lical) anl then the next place 1s up herc to the cast
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Q (By Licutenant Tharr) Did you go to a housc thet weas

on firc?
A I went ncar the house thot was on fire.

Q Could you scc¢ what was in that housc that was on firc?

v

Q How riany bodics?
0 I sce about scven or elght houses on firc and 1
don't know cxactly, but I estimated that there worc cbout

twenty bodics iIn euch onoce

Q Do you know who sct flrc to these houscs?

)\ No, I don't,.

How closc werc your quarters to thosc houscs?

asbout 300 ricters.

Did you nove your quartcrs?

Ycse
Q Jhy?
i 4fter I sow this pitiful sconc, Yanada, Sakata and
rysclf decided to nove to a Borrio ncar Lake Legunc, cast
of Loeko Lcguna.

Q Jhat dircctions were your quarters from Cclanmba?

4 Towards Los Barios.

Q I hand you Prosecution's Exhiblt llo. 41, and ask you

to point out on the nep the approximatc location of your
quartcrs on Fobruary 12th, 1945,

A The first place where I was at was this polnt (pointing

to lical) anl then tho noxt placce i1s up herc to the cast
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nerked "Lecharia", a 1little hill to the cast of Real.

Q Jag Roal the plcce whero you saw the scven or cight
houscs on fire?

A Yos, it was 2 1littlc sway from ieal. Therc is a

sugar rcfinery therc and I saw the housc from thc centronce

of the sugar rcfinery.

Q Had the tovm of Calumba boen shcllcd or borbed by
Ancrican forccs prior to February 1l2th, 19457

A I nover sew the actual bombings or shelling, but
the reglons around the rallrond, around the station, werc
doatreycde

Q Did you go inte the town of Calamba on the rmorning
of Fobruary the 13th, 194567

A Yose

Q Had there becn rmany houscs burncd that night -- change
tho question, Did you sec the ruilns of burned houscs in
Calariba at that tine?

i Not the ruins within the city.

Q Did you sec the ruins at Baurrio Real?

I don't know what "Real" 1is,

Wero you present at a mecting at Tisong when your
Battalion Cormiender gave an ordor concerninz the killing
of civiliuns?

A No, he wes not prcsent.

) Jerc you present at o nccting of Unit Cormanders at
any placc when your Battollon Corrwinder 7save -n ordcer
concerning tho killing of clvillong?

INTELL “ETEiX ONODEiw:: If it plcasc the Commission,

"Concorning the killing" == it's very difficult to interprot
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that.

LICUTEN.NT IHAWR: I'11 usc tho word "subjugotion".
0 (By Lieutcnont Tharr) Wore you presont ot ¢ nceting
at Tisong when your Battalion Coruicnder gave an opder to
the Unit Cormianders to kill civillans?
i I don't know the plece; I'r: not fonilicr with thoe
nario s

Q Did your Battalicen Cormandcr give you an crdor bofore

February 12th to kill civilions?

4 _ No, ho did not,
Q Did your Cormicnding Of "lcer at any time teoll the
Unit Cormanders to kill an average of threc inhabitants
per soldlicr o day?
i By "Corricndor", who do you moan?
Q Salto,
i I have never hcard anything like that from Captain
Saito.
Q Did you ever heoar anything like that fron any officor?
qu.
Who?
Battalion Cormiander Takahashie
whon did Battalion Cormicndor Tukahashi tell you that?
when I was ot Ticonge
ibout when was that?
I belicve 1t was cround the nidlle of January.
Of what year?

In 1945.




that.

LICUTEN.NT 1HAWR: I'll use the word "subjugation",

0 (By Lieutcnant ITharr) Woro you present ot ¢ rceting
at Tisonzg when jyour Bottalion Cormiinder gave an oracr to
tho Unit Cormianders to kill civillans?
i I don't know the plece; I'r: not fomillar with the
naric «
Q Did your Battolion Cormcnder give you an ordcr bofore
Fcbruary 12th to kill civilions?
i _ No, ho did not,
Q Did your Cormiending Of “lcer at any timo toll tho
Unit Commanders to kill an average of threc inhabitants
per soldlcr o day?
i By "Cormcnder", who do you nmoan?
Q Scito.
I8 I heve never hcard anything like thet fron Captain
Scitos
¥ Did you ever hear anything like that fron any offlcor?
qu.
Who?
Battalion Cormiender Takahashie
whon d1d Battalion Cormicndor Tukahashi tell you that?
when I was at Tioonge.
Lbout when was that?
I belicve it was around the niddle of Januarye.
Of what yecar?

In 1945.




GENERLL GARD: The Corrmission will toke o teneriinute
recoss and rcesuric Jirect questioning.

(Short rcccss)

LIEUTEN.NT PH.iilis The Cormission is present, Ccunsol

for lrosccution and Defense arc pregent and the sccuscd are
prcsonte
BUNJI KAaliTO
the witness on the stand ct the tine of recess, having boon
proviosuly duly sworn, was ex:iilned end furhter testified
as fullows thriugh Interprctor Honda ocnd Interprcter Onodcra:
DIRECT wunX.lNIN..TION (Continucd)
(BY LIEUTINLNT TFHARD)
Q What c¢lsc did Captaln Takohashi say in hilsorder to
you on that day?
& He scid that all the natives have turncd into gucrrillas,
thercfore to kill theon.
Q what 1s Tokahzshi's first nane?
Vit I havc forgotten.
Q Do you see hi:ii In this roon?
( No, he 1sn't.
what elsc did he say?
A inother thing he stated was that one rion should
k11l at lccst threc a day and when ten have been killed
roport thot to the Battallon Cormander, and when thirty
have been killed, report that to the Hoidan or Group
Corricndcre
9 vho was your Hellan or Group Cormunder on the caj

tv

this oricr was glven?




Coloncl Fujishigc.

Q Did Teksheshl say anything clse in thaot order?

i IToe
Q Did hc say anything cbout the Regimental Cormander
assuninz 21l rcsponsibility?
i Yos, hc did,
Q Whot did he say about that?

TITECRPRETER HONDA: Who do you nican when you say
"Who said 1t"? Who is the ".hw"?
Q (By Licutenant Pharr) Yhot olse did Takahashl say
in rogerd to who would bear the rcoponsibility?
i The Battelion Commander told me that the licginuntal
Corruandor would assurie all rcsponsiblilitics.
Q #ho wore present ot thils nieeting?
I This was not o rcetinge I went to tho Battalion
hoadquarters and thercfere just persons who werc presont

there hecrd 1t.

Q Wnoen werc you transforred to the Sulto Battallon?
GENER.L GhidD: "attoched" is tho world hc uscd,
Q (By Licutcnant Phorr) whon worce you attached to

the Saitc Battalion?

i ofter I went to Calambae

Q About vhat day was thot?

i sbout 8th of Fcbruary.

n Jhers was the Headquarters of the Salto Battalion
on Februcry 8th, 19457

A I rericmber thot 1t was in Los Banos.

Q iyho haé charge of the subjugetion of the civilians
of Calanba on February 12th, 1945%

i Battalion Cormmandcr Saito.
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Q Was there a Licutenant Yamoda of the alr Corps
prcsent therc that Qay?
P Ycse
Q Was there another Licutonant Yoriada present?
A On Fcbrucry 12th, 194567
Q Yos,
A Yoes, sir.
Q i/hat unit was Licutecnant Yamada of the Alr Forcos
fron?
it I don't know,
Q Werc all of tho officors that you saw in Caolamba on
Fobrucry 12th, under tho corriand of Colonel Fujishipge?
A Yos,

LIEUTENANT PH.RR: Your witness.

CROSS EXAIIN/TION

(BY LIEUTEN..NT BETTI'AN )
Q What was the job of this cormwondor, Takahashi, who
gave the ordors to you?
L He was the Battallion Corricnder of the 1st Battalion
of the 17th Reglmont,
Q
courtroon?

YCSse

ithat was his job in the Fujl Heildan?

I hecard that he was the idjutant of the Reglricnte

How many Takahoshl's do you know in Fuji Heidan?

The Takchashi of the lst Battolion and the nne who

was the Adjutant,




Do you know any othor Takcheshl's in the Fuji Hcldin?®

No, thosc two.
QO To the best of your knowledzc, (id any of thosc ordors
concerninz the supression cf the guerillas conc fror anyono
boside Coloncl Fujishize? Let rio clurify that question by
the adldition --

GENELRLL GAllD: Just ¢ niinutes Terhops he has tn answor
to thate.
A (By the witncss) I don't know.

GENEIL.L GARD: Just put cnother question now to hlie
Q (By Licutonant Bottnan) 4s far os you know, no ordors

concerning gucrilla supression camc fron anyonc in the Fujl

Hoadquarters cxcopt Colonol Fujishige, 1s that staterent

corrcct?

i I bolicve thot is righte

0 Jlecre thece orders writton or oral?

A what orcders?!

Q The ordcrs that your Batt-lion Cormiender recclvoed?
I don't know,
Do you know Hz jlme Ohno?
Yes. -

Docs he hav. any conncction with this incidont as far

ag you know?

i No, hc Cdocan'ts
Q How about Major Uchara?
0 No, hc Jlcesn'te
How about Jinsuke Takahashl ?

Hc alse Jdocsn't have any conncction,
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i/hat was Takahashi's Job?
i You ricon Takahashl who 1s present now?
Q Ycs, Takahashi, the accused in this casc.
i Lo tho .djutent of the iiosinent, I belleve he
was ensascel in porsonncl and raking awarls, assizning Cally
work and rcception.
Q «ould his job have anything whatsocver to do with
operations agoinst suerillas?
n T bolicve there 1s no conncction,

LICUTEN/NT BETTIZN: I ask the Interpretor to rcpoat
tho corrcct cnswor to that qucstion.

G'NERLL GARD: Will the Roportor reald the last qucsastion
and answor?

(ihercupon the Reporter rcad the last question and
answer, )
n (By Licutenant Bettrian) 4t the tire of the inclidont
in qucstion, did you lmow that the 17th Infantry wcs tho
Hcidan?

I don't know when it bocariec a Heldan.

Doos the Japancse Infantry Reglrent have a staff?

Noe

Did you know that the Fujl Heldan had a staff?

Yos, I hoard about 1it,
Q Jhon ¢id you hear?
i Lftoer I arrived at Banahao 1n liaye.
9] 4t the tine of the inecldont in questlon, then you aiad

not lmow thot the 17th Infanbtry had be.n forrecd into the

™iji Heilan, is that corrcct?
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GENERAL GARD: I think if you say, "lMay of what your?"
LIZUTEN.NT BETTMAN: Strike that last questione
(By Lieutenant Bettran) May of what year?
i 1945,
Q In February of 1945 you ¢id not know this, is that
corrcct?
A Yos, I did not knowe
Q Was Celanba borbed by the smcrican Forces In Fobruary,
1945%
A Yos.
Q What typc bombs were dropped?
& Since houscs were burning, it rust have boen incondiary
boribs, and thore nay have beon othor typos.
Q JWore rniany houscs burncd by thils bonbing?
P I saw the results of the firc == I saw that they wore

burned,

Q vlerc many houscs Jlestroyed by the firo caoused by this

boribin ;%
I Yise
Q In what part of Batangjus Province were sinérican troops
on Februrry l4th, 19457
i I don't knowe
Q Did you cngaje the inerican troops at Calanba?
i Yose
On what datce was that?
I bclicve it was the 23rd or 24th.
Of what nonth and year?

Fcbruary of 1945.




Q How many houses do you ostimate wore burned by the
bombing by the American planes?

b I don't now the exact area of Calamba, but school

buildings and various other buildlings were burned. #nd

this side of the church two=-thirds of the buildings were

burned downe.




Q

Ylas the church Caraged by firc causcd by Arierican

bonbinzs?
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Proctically nonc, but sone damnaGe wao susbaincd,
{las the school house druiaged by this borbing?
GENEL.L #\RD: Thosc quostions are too leadinge
"ias the school house danwued?"

(By Lieutcnant nettron) '/as the sphool housc danagod?

Vuoe

GENERLL GaiD: Now ask what kind 1t was, i1f you want

LIEUTENANT BETTILN: I have nothing furthcre.
REDIRECT EX..IMiIN.TION

(BY LIEUTEN.NT IHARR)

Q

ah

Did you kmow Major Zonichl Uchara in February, 19457

You ricar by cight, or do you nocan if I kneow that ho

was with the Rozilrent or whut?

Q

Q

ik

Diad yoﬂ knowv that he was with the wegirent?

I hoare that ho was wita the Reglrient,

Did you know hin when you saw hin?

T had ro% scen hin in Februarye

\tThat Zutios d n Uchare have in tle Fuji Hoicdan?

I hoard thas n9 vog @ yvicribor of the staff ard thorcforc

wos on:uod in naviers concornin~ oper: tions, I belicvee

)

-

Did yow sco ony mildings got afire by incrican uir

forccs 2n Cricubr in February of 1945%

Y Y I alds
o

How many bulldinjo?

I cannot eatimate boc-use I saw fron J <istonco, but
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there wos a flercce firc from the norkctse

LICUTENINT THARR: No further questinnse

GENEXL GanD: Receross oxanination?

CLPTAIN MURTAUGH: Nothing further.

GENZR.I. 3ARD: Questions by the Cormissions
EXAIIN,TION BY THE COMIIISSION

(BY 14L.JOR ERICKSON )

Q

On the 1llth of Foebruary, 1945, wore the Filipino

civilions that werc taken to the church told what they

worc zoing thore for?

i

Q

Do you uican the 11th?

The 1lth of Fcbruarye

T Con't know about tho 1llth.

That 1s the Cay on which they wore taken to thoe churche
The incident occurred on tho 12th,

411 risnt. snswer 1t for the 12th of Fcbruarye.

I bolicve they did not knowe

How 21C your uien kmow whet Filipino civilians to take

to tho church ?

iy

They brouzht the inhabitants becauce I orilcrcd thom to

do 80,

0
-
i

Q

Q

ik

Worc Yyovu v oprs thot w1l nclc Inhcbltonts bec brousht?
Yoo
that wes the purprse of taking them all to the church?

I Contt mow nysclf,

Dfa yon hoar latcw what happenod to thosé Filipino rion?

Aftcr the fire had started end I wes 3oing toward ny

quarters, I saw what happencdé
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D1l the killings take place close to your quarters?

About 300 meters awvaye

LIZUTENANT BETTMAN: May we have the Interpreter repoat
that question? He misinterpreted 1it?

GENERAL GARD: (To Interpretor flonda) Defense requosts
that you ask that last question again. Let the record show
that the Defense Interprcter requested that the question be

reput.

(Conversetion ensuos between Interpretor and witnosss)

A (Through Intorpreter Honda) I saw lator that 1t was
about 300 meters awaye
Q (By Major Erickson) Wud this killing incident & part
of cerrying out the subjugation of civiliens in Calemba?
A I cannot say whether 1t was a part of the subjugation.
Q On 12 February 1945, were ony bombs dropped by the
American Alr Forcs in the Barrio where you saw houscs burned?
A I believe thc bombs were not aropped at the place that
wos on fire.
Q About how meny bulldings would you estimute were burned
on this one day?
A T estimated saven or elghte
(BY COLONEL WORTMAW )

you sse any Filipino civilisans killed by Jepanocse

betwsaen 11 and 24 February, 19457

Q Did Japanese Jormanders, to your knowledge, ever announce
any official reason for killing Filipino civilions between

11 and 24 February, 19457




INTERPRETER HONDAa: Can that question be repeated?

(Whereupon the question was read by the Reporters)

A (Throuch Interpreoter Hondg ) Sckate, Yomada and
myself telked about 1t. Give official reason to whom?

Q innouncement to the general publice.

A No, they did not.

Q Do you know of any Case of a Filipino alleged to have
been killed by the Japanése soldlers being given a triacl be=
fore he was executed?

A No, I did not hear anythinge.

(BY COLONEL CONWAY)

Q Who generally trasnitted orders from Colonel Fujishige
to the Unit Commancers?

A I don't know,

Q Do you know whether his staff officers cver transmitted
orders to the Unit Cormanders?

A I don't know,

Q Did Y-made of the Alr Force ever cormand a guard unit?
I At where?

Q In Calamba.

A There wes no cuard unit theros I don't know eboutb
vameda ccmmanding eny guard o .1te

8] Did he cormand one anywhere?

A I dontt knowe.

(BY GENERAL GALRD)

Q Did you see eny Japoness soldiers set filre to any
buildings ih or near Calanmba?

lrx NO, I L]id nDto




Q Did you understand that the burning of Filipino
buildings could be part of subjugation?
A T don't lmow that the burning of houses 1s part of
the subjugatione.
Q Do you lmow of any Janpanese soldiers who in Jonuary,
February or March, 1945, were punished for burning Filipino
buildings?
A I don't knowe
Q Do you know who the Makapilis were?
A I don't know.
Q Did you ever work with any Filipino collaborate®s
A No, I did not.
) Did you ever sScé any Filipinos set fire to houses
in or near Calambe in January, February or March, 194567
A I dontt kncwe
GENERAL GARD: (To Interpreter onodero) I asked 1f

"no" °

he say "any". Tell him to answer "yes" or

(Through Interpretor Honda) I did not see anye
) puring January, February or March, 1945, were any
Japenese soldiers punished for killing Fillipino civilions?
A Noe
Q Did you see any staff officers of the Fuji Heldun
in or near Calsmba Jurinz Februery, 194567
No, I did ncte
CENZRAL GARD: Anything further from the Prosecution?
LISUTENANT PHARRS Nothing furthere.
GENERAL GARD: Anything further from the Defense?

CAPTAIN MURTAUGH: No further gquestionse.

568




GENERAL GARD: Witness will be excusede.
(Witness excused )

GENERAL GARD: The Commission will recess until

0830 tomorrow morning.
18 February 1946, the trial

(Whereupon at 1630 hours,
wntil 0830 hours, 19 February 1946. )

was adjourned




GENERAL HEADQUARTERS
SUPREME COMMANDER FOR THE ALLIED POWERS

Before the UNITED STATES OF AMERICA
MILITARY COMMISSION
convened by the vs
COMMANDING GENERAL,
United States Army Forces, Masatoshl FUJISHIGE
Western Pacific Zenichl UEHARA

Ha jime OHNO

Gensuke TAKAHASHI

CHARGE
That the following members of the Imperial Japanese Army,
with cheir then known titles:
Colonel Masatoshl FUJISHIGE
ia jor Zenlchi UEHARA
Lieutenant Ha jime OHNO
Lieutenant Gensuke TAKAHASHI
during a time of war between the United States of America,

1ts allies and Japan, unlawfully disregarded and failed to dis=-

charge their duty while in command and control of armed forces

of Japan in Batangas and Laguna Provinces, Luzon, Philippine

Islands, in that they failed to control the operations of the
members of those forces during the period from about 23 Janu=
ary 1945 to about 26 March 1945, and permitted them to commit
murders, robberies, willful and wanton destruction of public,
private and religious bulldings and other property, and that
the said Masatoshi FUJISHIGE, Zenichl UEHARA, Ha jime OHNO and
Gensuke TAKAHASHI, at the times and places aforesaid, did will-
fully and wrongfully burn towns and destroy public, private
and religlous property within the area under their command or
control, and did willfully and unlawfully kill and attembt to
kill citizens and residents of the Philippine Islands, all in

violation of the laws of war.

U.S.A. vs TANEICHI, et al
commission's Exhibit No. 1
31 May 1946




SPECIFICATIONS

l, In that Masatoshi FUJISHIGE, Zenichi UEHARA, Hajime
OHNO and Gensuke TAKAHASHI, or members of the Imperial Japan=
ese Armed Forces under thelr control and acting with their per-
mission, at or near San Jose, Batangas Province, Philippine
Islands, during the period from about 23 January 1945 to about
18 March 1945, did willfully and unlawfully kill Arcadio BRIONES,
Simeon BRIONES, and about one hundred five (105) other Filipino
civilians, in violation of the laws of war.

2. In that Masatoshi FUJISHIGE, Zenichl UEHARA, Ha jime
OHNO and Gensuke TAKAHASHI, or members of the Imperial Japan=-
ese Armed Forces under their control and acting with their per-
mission, at or near San Jose, Batangas Frovince, Fhilippine
Islands, during the period from about 23 January 1945 to about
18 larch 1945, did willfully and unlawfully attempt to kill
Sofia MOOG, Rosenda MOOG and about four (4) other Filipino civ=-
ilians, in violation of the laws of war,

3 In that Masatoshi FUJISHIGE, Zenichi UEHARA, Ha jime
OHNO and Gensuke TAKAHASHI, or members of the Imperial Japan=-
ese Armed Forces under their control and acting with their per-
mission, at or near San Jose, Batangas Province, Philippine
Islands, during the period from about 23 January 1945 to about
18 March 1945, did willfully and wrongfully burn and destroy
houses and other public and private property, in violation of
the laws of war.

4, In that Masatoshi FUJISHIGE, Zenichi UEHARA, Ha jime
OHNO, and Gensuke TAKAHASHI,, or members of the Imperidal Japan=

ese Armed Forces under their control and acting with their per-
mission, at or near Cuenca, Batanges Province, Phllippine
Islands, during the period from about 3 February 1945 to about
11 March 1945, did willfully and unlawfully kill Andres AGUIIA,
Pedro AGUILA, and about three hundred fifteen (315) other Fil~
ipino civilians, in violation of the laws of war.

5. In that lasatoshi FUJISHIGE, Zenichi UEHARA, Ha jime
OHNO, and Gensuke TAKAHASHI, or members of the Imperial Japan=~
ese Armed Forces under their control and acting with their per-
mission, at or.near Cuenca, Batangas Province, Philippine
Islands, during the period from about 3 February 1945 to about
11 March 1945, did willfully and unlawfully attempt to kill
Guillermo AGUILA, Luis JOBLI, and about five (5) other Filip-
ino civilians, in violation of the laws of war,

6. In that Masatoshi FUJISHIGE, Zenichi UEHARA, Ha jime
OHNO, and Gensuke TAKAHASHI, or members of the Imperial Japan=-
ese Armed Forces under their control and acting with thelir per-
mission, at or near Cuenca, Batangas Province, Philippine
Islands, during the period from about 3 February 1945 to about
11 March 1945, did willfully and wrongfully burn and destroy
houses and other property, in violation of the laws of war,

7« In that Masatoshl FUJISHIGE, Zenichli UEHARA, Ha jime
OHNO, and Gensuke TAKAHASHI, or members of the Imperial Japan-
ese Armed Forces under thelr control and acting with their per=-
mission, at or near Tanauan, Batangas Province, Philippine
Islands, during the period from about 9 February 1945 to about
28 February 1945, did willfully and unlawfully kill Magdelena
RIVERA, Lamberto BARRIENTOS, and about eight hundred twenty-
four (824) other Filipino and Chinese civilians, in violation
of the laws of war.
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8, In that Masatoshl FUJISHIGE, Zenichi UEHARA, Hajime
OHNO, and Gensuke TAKAHASHI, or members of the Imperial Japan-
ese Armed Forces .under their control and acting with their per=-
mission, at or near Tanauan, Batangas Province, Philippine
Islands, during the period from about 9 February 1945 to about
286 February 1945, did willfully and unlawfully attempt to kill
Chua BIZK, Tomas SANDOVAL, and about four (4) other Filipino
and Chinese civilians, in violetion of the laws of war.

9. In that Masatoshl FUJISHIGE, Zenichl UEHARA, Hajime
OHNO, and Gensuke TAKAHASHI, or members of the Imperial Japan=-
ese Armed Forces under their control and acting with their per-
mission, at or near Tanauan, Batangas Province, Philippine
Islands, during the period from about 9 February 1945 to about
28 February 1945, did willfully and wrongfully burn and destroy
houses and other property, in violation of the laws of war.

10, In that Masatoshl FUJISHIGE, Zenichi UEHARA, Hajime
OHNO, and Gensuke TAKAHASHI, or members of the Imperial Japan=
ese Armed Forces under their control and acting with their per-
mission, at or nesr Santo Tomas, Batangas FProvince, Fhilippine
Islands, on or about 11 February 1945, did willfully and unlaw=
fully kill Juanity LACSON, Norma MALVECINO, and about six hund-
red three (603) other Filipino civilians, in violation of the
laws of war.

11y In that liasatoshi FUJISHIGE, Zenichi UEHARA, Hajime

OHNO, and Gensuke TAKAHASHI or members of the Imperial Japan~
ese Armed Forces under thelr control and acting with their per=-
mission, at or near Santo Tomas, Batangas, K Province, Fhilippine
Islands, on or about 11 February 1945, did willfully and unlaw=
fully attempt to kill Soledad V. LACSON, Gliceria k. MALVECINO
and about six (6) other Filipino civilians, in violation of the
laws of wsr.

12. In that Masatoshi FUJISHIGE, Zenichi UEHARA, Hajime
OHNO, and Gensuke TAKAHASHI, or members of the Imperial Japan=
ese Armed Forces under t heir control and acting with their per-
mission, at or near Santo Tomas, Batangas Province, Philippine
Islands, on or about 11 February 1945, did willfully and wrong-
fully burn and destroy houses and other property, in violation
of the laws of war,

13, 1In that Nasatoshi FUJISHIGE, Zenichi UEHARA, Hajime
OHlI0, and Gensuke TAKAHASHI, or members of the Imperial Japan=
ese Armed Forces under theilr control and acting with their
permission, at or near Calamba, Laguna Province, Fhilippine
Islands, during the period from about 1l February 1945 to
about 24 February 1945, did willfully and unlawfully kill Can-
dida HABANA, Jacinta MAYBITUN, and about one thousand (1,000)
other FilIpPino civilians, in violation of the laws of war.

14, In that Masatoshi FUJISHIGE, Zenichil UEHARA, Ha jime
OHNO, and Gensuke TAKAHASHI, or members of the Imperial Japan~
ese Armed Forces under thelr control and acting with their per-
mission, at or near Calamba, Laguna Province, Philippine
Islands, during the period from about 11 February 1945 to
about 24 February 1945, did willfully and unlawfully attempt
to kill Victorisno DOUEHNOS, Jose A, HABANA, and about thirty-
five (35) other Filipino civilians, in violation of the laws
of war.,
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8. In that Masatoshl FUJISHIGE, Zenichi UEHARA, Ha jime
OHNQ, and Gensuke TAKAHASKEI, or members of the Imperial Japan=-
ese Armed Forces under their control and acting with their per-
mission, at or near Tanauan, Batangas Province, Philippine
Islands, during the period from about 9 February 1945 to about
28 PFebruary 1945, did willfully and unlawfully attempt to kill
Chua BISK, Tomas SANDOVAL, and about four (4) other Filipino
and Chinese civilians, in violetion of the laws of war,

9. In that Masatoshl FUJISHIGE, Zenichl UEHARA, Fajime
OHNO, and Gensuke TAKAHASHI, or members of the Imperial Japan-
ese Armed Forces under their control and acting with their per-
mission, at or near Tanauan, Batangas Province, Philippine
Islands, during the period from about 9 February 1945 to about
28 PFebruary 1945, did willfully and wrongfully burn and destroy
houses and other property, in violation of the laws of war,

10, In that Masatoshi FUJISHIGE, Zenichi UEHARA, Ha jime
OHNO, and Gensuke TAKAHASHI, or members of the Imperial Japan=-
ese Armed Forces under their control and acting with their per-
mission, at or near Santo Tomas, Batangas ZProvince, Fhilippine
Islands, on or about 1l February 1945, did willfully and unlaw=
fully kill Juanity LACSON, Norma MALVECINO, and about six hund=-
red three (603) other Filipino civilians, in violation of the
laws of war.

11, In that Masatoshl FUJISHIGE, Zenichi UEHARA, Hajime
OHNO, and Gensuke TAKAHASHI or members of the Imperial Japan=-
ese Armed Forces under their control and acting with their per~
mission, at or near Santo Tomas, Batangas.Province, :Philippine
Islands, on or about 11 February 1945, did willfully and unlaw=-
fully attempt to kill Soledad V. LACSON, Gliceria }. MALVECINO
and about six (6) other Filipino civilians, in violation of the
laws of war.,

12. In that Masatoshi FUJISHIGE, Zenichi UEHARA, Hajime
OHNO, and Gensuke TAKAHASHI, or members of the Imperial Japan-
ese Armed Forces under t heir control and acting with their per-
mission, at or near Santo Tomas, Batangas Province, Zhilippine
Islands, on or sbout 11 February 1945, did willfully and wrong-
fully burn and destroy houses and other property, in violation
of the laws of war,

13. In that Masatoshl FUJISHIGE, Zenichi UEHARA, Hajime
OHII0, and Gensuke TAKAHASHI, or members of the Imperial Japan=-
ese Armed Forces under thelr control and acting with their
permission, at or near Calamba, Laguna frovince, Fhilippine
Islands, during the period from about 1l February 1945 to
about 24 February 1945, did willfully and unlawfully kill Can-
dida HABANA, Jacinta MAYBITUN, and about one thousand (1,000)
other Filfpino civilians, in violation of the laws of war.

14, In that Masatoshi FUJISHIGE, Zenichi UEHARA, Ha jime
OHNO, and Gensuke TAKAHASHI, or members of the Imperial Japan~
ese Armed Forces under thelr control and acting with their per-
mission, at or near Calamba, Laguna Province, Philippine
Islands, during the period from about 1l February 1945 to
about 24 Februsry 1945, did willfully and unlawfully attempt
to kill Victoriano DOUENOS, Jose A. HABANA, and about thirty-
five (35) other Filipino civilians, in violation of the laws
of war,




15, In that Masatoshi FUJISHIGE, Zenichl UEHARA, Hajime
CHNO, and Gensuke TAKAHASHI, or members of the Imperial Japan-
¢se Armed Forces under thelr control and acting with their per-
mission, at or near Calamba, Laguna Province, Philippine
Islands, during the period from about 11 February 1945 to about
24 February 1945, did willfully and wrongfully burn and destroy
houses, public buildings and other property, in violation of
the laws of war,

16. In that lMasatoshl FUJISHIGE, Zenichi UEHARA, Hajime
OHNO, and Gensuke TAKAHASHI, or members of the Imperial Japan-
ese Armed Forces under thelr control and acting with their per-
mission, at or near Lipa, Batangas Province, Philippine Islands,
during the period from about 15 February 1945 to about 26 March
1945, did willfully and unlawfully kill Alfredo ORTIGA, Rufino
REYES, and about two thousand two hundred ninety-six (2,296)
other Filipino civilians, in violation of the laws of war.

17, In that Masatoshl FUJISHIGE, Zenichl UEHARA, Ha jime
OHNO, and Gensuke TAKAHASHI, or members of the Imperial Japan-
gse Armed Forces under thelr control and .acting with their per-
mission, at or near Lipa, Batangas Province, Philippine Islands,
during the period from about 15 February 1945 to about 26 March
1945, did willfully and unlawfully attempt to kill Geronimo
BISCOCHO, Briccio MABILIIG, and about none (9) other Filipino
civilians, in violation of the laws of wear.

18, In that lasatoshi FUJISHIGE, Zenichi UEHARA, Ha jime
OHV0, and Gensuke TAKAHASHI, or members of the Imperial Japan=
ese Armed Forces under their control and acting with thelr per-
mission, at or near Lipa, Batangas Province, Philippine Islands,

during the period from about 15 February 1945 to about 26 March
1945, did willfully and wrongfully burn and destroy the said
town of Lipa, in violation of the laws of war,

19, 1In that Masatoshl FUJISHIGE, Zenichi UEHARA, Hajime
OHIO, and Gensuke TAKAHASHI, or members of the imperial Japan-
ese Armed Forces under their control and acting with their per-
mission, at or near Taal, Batangas Province, Fhilippine Islands,
during the period from about 16 February 1945 to about 18 Feb=~
ruery 1945, dis willfully and unlawfully kill Irinea AILMANZOR,
Eusebia NAVARRO, snd sbout two hundred forty~four (244) other
Filipino civilians, in violation of the laws of war,

20, In that Masatoshi FUJISHIGE, Zenichil UEHARA, Hajime
OHNO, and Gensuke TAKAHASHI, or members of the Imperial Japan=-
ese /Armed Forces under thelr control and acting with their per-
mission, at or near Taal, Batangas Frovince, Philippine Islands,
during the period from about 16 February 1945 to about 18 Feb=-
ruary 1945, did willfully and unlawfully attempt to kill
Eufemia BANAAG, Hilario LARGO, and about ten (10) other Filip-
ino c¢ivilians, in violation of the laws of war,

2l. In that Masatoshl FUJISHIGE, Zenichil UEHARA, Hajime
OHNO, and Gensuke TAKAHASHI, or members of the Imperial Japan=-
ese Armed Forces under thelr control and acting with their per-
mission, at or near Taal, Batangas Province, Philippine Islands,
during the period from about 16 February 1945 to about 18 Feb=-
ruary 1945, did willfully and wrongfully burn and destroy houses
and other property, in violation of the laws of war,




15, In that Masatoshi FUJISHIGE, Zenichi UEHARA, Hajime
OHNO, and Gensuke TAKAHASHI, or members of the Imperial Japan-
e3e Armed Forces under thelr control and acting with their per-
mission, at or near Calamba, Laguna Province, Philippine
lslands, during the period from about 11 February 1945 to about
24 February 1945, did willfully and wrongfully burn and destroy
houses, public buildings and other property, in violation of
the laws of war.

16, In that lMasatoshl FUJISHIGE, Zenlchi UEHARA, Ha jime
OHNO, and Gensuke TAKAHASHI, or members of the Imperial Japan-
ese Armed Forces under thelr control and acting with their per-
mission, at or near Lipa, Batangas Province, Philippine Islands,
during the period from about 15 February 1945 to about 26 March
1945, did willfully and unlawfully kill Alfredo ORTIGA, Rufino
REYES, and about two thousand two hundred ninety-six (2,296)
other Filipino c¢ivilians, in violation of the laws of war.

17, In that Masatoshi FUJISEIGE, Zenichl UEHARA, Hajime
OHNO, and Gensuke TAKAHASHI, or members of the Imperial Japan-
gse Armed Forces under their control and .acting with their per-
mission, at or near Lipa, Batangas Province, Philippine Islands,
during the period from about 15 February 1945 to about 26 March
1945, did willfully and unlawfully attempt to kill Geronimo
BISCOCHO, Briccio MABILIIIG, and about none (9) other Filipino
civilians, in violation of the laws of war.

18, In that lMasatoshi FUJISHIGE, Zenichi UEHARA, Ha jime
OHI0, and Gensuke TAKAHASHI, or members of the Imperial Japan=-
ese Armed Forces under their control and acting with thelr per-
mission, at or near Lipa, Batangas Province, Philippine Islands,
during the period from about 15 February 1945 to about 26 March
1945, did willfully and wrongfully burn and destroy the sald
town of Lipa, in violation of the laws of war.

19. In that Masatoshi FUJISHIGE, Zenichi UEHARA, Hajime
OHO, and Gensuke TAKAHASHI, or members of the imperial Japan=-
ese Armed Forces under their control and acting with thelr per=-
mission, at or near Taal, Batangas Province, Philippine Islands,
during the period from about 16 Februsry 1945 to about 18 Feb=~
ruary 1945, dis willfully and unlawfully kill Irinea AIMANZOR,
Eusebia NAVARRO, and about two hundred forty-four (244) other
Filipino civilians, in violation of the laws of war.

20, In that Masatoshi FUJISHIGE, Zenichl UEHARA, Hajime
OHNO, and Gensuke TAKAHASHI, or members of the Imperial Japan=-
ese /Armed Forces under thelr control and acting with their per=-
mission, at or near Taal, Batangas FProvince, FPhilippine Islands,
during the period from about 16 February 1945 to about 18 Feb=-
ruary 1945, did willfully and unlawfully attempt to kill
Eufemia BANAAG, Hilario LARGO, and about ten (10) other Filip-
ino civilians, in violation of the laws of war,

21. In that Masatoshi FUJISHIGE, Zenichl UEHARA, Ha jime
OHNO, and Gensuke TAKAHASHI, or members of the Imperial Japan-
ese Armed Forces under their control and acting with their per=-
mission, at or near Taal, Batungas Province, Philippine Islands,
during the period from about 16 February 1945 to about 18 Feb=-
ruary 1945, did willfully and wrongfully burn and destroy houses
and other property, in violation of the laws of war,
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22, In that Masatoshl FUJISHIGE, Zenichi UEHARA, Hajime
OHNO, and Gensuke TAKAHASHI, or members of the Imperial Japan=
es¢ Armed Forces under their control and acting with their per-
mission, at or near San Pablo, Laguna Province, Fhilippine
Islands, during the period from about 24 February 1945 to about
25 March 1945, did willfully and unlawfully kill Gaw Si KIAM,
Ting HU, Florendo VILLAFLOR, and about seven hundred (700)
other Chinese and Filipino civilians, in violation of the laws
of war,

23, In that Masatoshl FUJISHIGE, Zenichi UEHARA, Ha jime
OHNO, and Gensuke TAKAHASHI, or members of the Imperial Japan=~
¢se Armed Forces under their control and acting with their per-
mission, at. or near San Pablo, Laguna Province, Phllippine :
Islands, during the period from about 24 February 1945 to about
25 March 1945, did willfully and unlawfully attempt to kill
Gau AN, Mariano Dy KHENG, and about thirty (30) other Filipino
civilians, in violation of the laws of war.

24, In that Masatoshl FUJISHIGE, Zenichl UEHARA, Ha jime
OHNO, and Gensuke TAKAHASHI, or members of the Imperial Japan=
ese Armed Forces under thelr control and acting with their per=-
mission, at or near San Pablo, Laguna Province, Philippine
Islands, during the period from about 24 February 1945 to about
25 March 1945, did willfully and wrongfully burn and destroy
the sald town of San Pablo, in violation of the laws of war.

25, In that Masatoshi FUJISHIGE, Zonichi UEHARA, Ha jime '
OHNO, and Gensuke TAKAHASHI, or members of the Imperial Japan=
ese¢ Armed Forces under their control and acting with their per-
mission, at or near Bauan, Batangas Province, Philippine
Islands, on or about 28 February 1945, did willfully and unlaw= -
fully kill Sixto GUERRA, Juanito LII, and about two hundred ;
two (202) other Filipino civilians, in violation of the laws
of war.

26, In that Masatoshi FUJISHIGE, Zenichi UEHARA, Ha jime
OHNO, and Gensuke TAKAHASHI, or members of the Imperial Japan=
e¢se Armed Forces under their control and acting with their per- |
mission, at or near Bauan, Batangas Province, FPhilippine |
Islands, on or about 28 February 1945, did willfully and unlaw=- l
fully attempt to kill Franclsco MANIGBAS and about one hundred
(100) other Filipino civilians, in violation of the laws of war.

27. In that Masatoshl FUJISHIGE, Zenichi UEHARA, Ha jime
OINO, and Gensuke TAKAHASHI, or members of the Imperial Japan=
ese Armed Forces under their control and acting with their per-
mission, at or near Bauan, Batangas Province, Philippine
Islands, on or about 28 February 1945, did willfully and wrong-
fully destroy private and religlious property, in violation of
the laws of war,

28, In that Masatoshl FUJISHIGE, Zenichl UEHARA, Ha jime
OHNO, end GensuKe TAKAHASHI, or members of the Imperial Japan=-
ese Armed Forces under thelr control and acting with their per=-
mission, at or near Sulac, Batangas Province, Philippine
Islands, during the period from about 5 March 1945 to about
12 iarch 1945, did willfully and unlawfully kill Margarita
MARAVE, Maximo MANGUBAT, and about one thousand (1,000) other
Filipino civilians, in violation of the laws of war,

29. In that Masatoshi FUJISHIGE, Zenichi UEHARA, Hajime
OHY0, and Gensuke TAKAHASHI, or members of the Imperlal Japan=-
cse Armed Forces under thelr control and acting with thelr per-
mission, at or near Sulac, Batangas Province, Philippine
Islands, during the perlod from about 5 March 1945 to about

4
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12 March 1945, did willfully and unlawfully attempt to kill
Avolina Reseno ENRIQUEZ, Apolinaria NAVARRO, and about c¢leven
(11) other Filipino civilians, in violation of the laws of war,

30, In that Masatoshi FUJISHIGE, Zenichl UEHARA, Ha jime
OIN0, and Gensuke TAKAHASHI, or members of the Imperial Japan=
ose Armed Forces under their control and acting with their per=-
mission, at or near Los Banos, Laguna Province, Philippine
Islands, on or about 6 March 1945, did willfully and unlawfully
111 Ang KAWA, Ang KAI, and about twenty (20) other Chinese
r?sidents of the Philippine Islands, in violation of the laws
of war,

%1, In that Masetoshi FUJISHIGE, Zenichi UEHARA, Ha jime
OHNO, and Gensuke TAKAHASHI, or members of the Imperial Japan=
ese Armed Forces under their control and acting with their per-
mission, at or near Los Banos, lLaguna Province, Philippine
Islands, on or about 6 March 1945, did willfully and unlawfully
attempt to kill Elisa ANG and Ang Kim LING, Chinese residents
of the Philippine Islands, in violation of the laws of war.,

32, In that Masatoshi FUJISHIGE, Zenlichl UEHARA, Ha jime
OHNO, and Gensuke TAKAHASHI, or members of the Imperial Japan=
ese Armed Forces under their control and acting with thelr per-
mission, at or near Rosarilo, Batangas Province, Phllippine
Tslands, on or about 13 March 1945, did willfully and unlaw-
fully kill Lorenzo MASILUNGAN, Sakco TOLENTINO, and about
thirty~seven (37) other Filipino civilians, In violation of
the laws of war,

33, In that Masatoshi FUJISHIGE, Zenichi UEHARA, Hajime
OHNO, and Gensuke TAKAHASHI, or members of the Imperial Japan=
ese Armed Forces under their control end acting with their per-
mission, during the period from about 23 January 1945 to about
26 harch 1945, did undertake and put into execution a plan to
kill a large portion of the civilian population of Laguna and
Batangas Provinces in the Philippine Islands, systematically
to rob and pilfer from, private persons and religious and pub=-
1ic institutions, end to devastate and destroy public, private
and religious property, as & result of which morc than twenty-
five thousand (25,000) men, women end children, all unarmed,
non=-combatant civilians were mistreated, wounded or killed,
and settlements were partially or entirely destroyed without
military necessity, all in violation of the laws of war,

Dated: 10 Jenuary 1946.

/s/ Alva C. Carpenter
/t/ ALVA C. CARPENTER
Colonel, JAGD

United States Army

AFFIDAVIT

Before me personally appeared the above=-named accuser this
10th day of January 1946, and made oath that he 1s a person
subject to military law and that he personally signed the fore=-
going charge, and further that he has investigated the matters
sot forth in the charge, and thet it 1s true In fact, to the
beat of his knowledge end bellef.

/s/__Manning D. Webster
Captain, JAGD
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GellLRAL HEADQUARTERS, UNITED STATES ARNY FORCES, WESTERN PACIFIC
APO 707

23 January 1946

Referred for trial to Captain Ralph B. Brainard, Cavalry,
Chief Prosecutor of the liilitary Commission appointed by para=
araph 31 , Special Orders No. 18 , this Headquarters

22 January 1946.

By command of Lieutenant General STYER:

/s/ C. H. Danielson

/t/ C. H. DANIELSON
Ma jor General, USA
Ad jutant General

I hereby certify that I have served a copy hereof, togother
with a true and complete translation thereof into Japancse, on

the above-named accused this__ Jlst day of__ January 1946,

Chief Prosecutor

A CERT'IFIED TRUE COFY:
7” 6L’)Lc¢4£&zno~
A£W6ﬁ<;£( : 2q

lst Lt., Fe A.




" 'GLNLRAL HEADQUARTERS
SUPREME COMMANDER FOR THE ALLIED POWERS

"'Before the UNITED STATES OF AMERICA
MILIT*RY COMMISSION
convened by the Vs
COMNANDING GENERAL,
United States Army Forces, Masatoshi FUJISKIGE
Western Pacific Zenichi UZHARA

Hajime OHNO

Jinsuke TAKAHASHI

*"'STIPULATION

"'Tt is stipulated between Masatoshi FUJISHIGE, Zenichi
UFHARA, Hajime OHNO and Jinsuke TAKAHASHI, accused in this
casej their counsel and the prosecution that if Zenichi
UEHARA, one of the accused, and Masayasu ITO were sworn as
witnesses in this case, each of them would testify in substarc
as follows:

"'That Masatoshi FUJISHIGE, one of the accused in
this case, was Commanding Officer of the FUJI-HEIDAN (Fuji-
shige Group); that Zenichi UEHARA and Masayasu ITO were

54 A U.S.A. Vs TANEICHI, et al
Commission's Exhibit No. 2
31 lay 1946




both members of the FUJI-HEIDAN on 15 February 19453

that the document attached hereto accurately portrays

the organization of the FUJI-HEIDAN as of the approximate
date of 15 February 1945 and that Zenichi UEHARA and

Hajime OHNO, shown to be staff members of the FUJI-HEIDAN

on the attached document, and Jinsuke TAKAFRASEI, shown
to be an Adjutant on the attached document, are all
accused in this case.
/s/ Col. Masatoshi FUJISHIGE
/t/ Masatoshi FUJISHIGE
/s/ Maj. Zenichi UEHARA
/t/ Zenichi UEHARA
/s/ Capt. Hajime Ohno
/t/ Hajime OHNO
/s/ Lt., Jinsuke Takahashi
/t/ Jinsuke TAKAHASHI

/s/ James D, lurtaugh, Capt, ¢. .
Chief Defense Counsel

/s/ Robert W, Fudson, lst Lt, .4
Chief Prosecutortrt

"LIEUTENANT HUDSON: Sir, the same error was made
in the spelling of the first name of Tsekahashi, Jinsuke.
Instead of G-e-n, it should be J=i-n.

N"GENYRAL GARD: The Commission directs that whercver
the spelling is G-e~-n, that it be corrected to J-i-n., and
that same should be substituted in all the documents
throughout the course of this hearing without further
request on the part of the Prosecuticn.

"LIEUTENANT HUDSON: Ve request that the chart

accompanying this stipulation be accepted into the record

54 B




as part of the testimony.

"GENERAL GARD: Has it been numbered for
identification?

"LIEUTENANT HUDSON: It has been marked for
identification as Prosecution's Exhibit No. 2.

"GENEPAL GARD: Any objections by the Defense?

"CAPTAIN MURTAUGH: No objections.

"GENERAL GARD: Prosecution's Exhibit No. 2, marked
for identification, will be received into the record.

(Chart was received in

evidence and marked Prosecu~
tion Exhibit No. 2.)

"LIEUTENANT HUDSON: At this time &he prosecution

would likas to call as its next witness Yuzo Sakata."

A TRUE EXTRACT COPY:

ﬁnw/» é\ /)ZQM/

ERNEST G. PHARR
2d Lt., INF.




as part of the testimony.

"GENERAL GARD:
identification?

Has it been numbered for

N"LIEUTENANT HUDSON: It has been marked for

identification as Prosecution's Exhibit No. 2.

UGENERAL GARD: Any objections by the Defense?

WCAPTAIN MURTAUGH: No objections.
"GENERAL GARD:

Prosecution's Exhibit No. 2, marked
for identification, will be received into the record.

(Chart was received in

evidence and marked Prosecu-
tion Exhibit No. 2.)

"I IEUTENANT HUDSON: At this time &he prosecution

would like to call as its next witness Yuzo Sakata."

A TRUE EXTRACT COPY:

ﬁnwﬁ é /)ZOMA/'

ERNEST G. PHARR
24 ‘TLy INF.
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"ROMAN D. LAZARO
called as a witness on behalf of the Prosecution, being
first duly sworn, was examined snd testified as follows
through Interpreter Lagdameo.
"DIRECT EXAMINATION
(BY LIRUTEN/NT PH/RR)
"Q Please state your name?

"A Roman D. Lazaro.

U.S.A vs TANEICH)
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"ROMAN D. LAZLRO
called as a witness on behalf of the Prosecution, being
first duly sworn, was examined and testified as follows
through Interpreter Lagdameo.
"DIRECT EXAMINATION
(BY LIEUTEN/NT PHIRR)

" Please state your name?

"A Roman D. Lazaro.,

U.S.A vs TANEICH)
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Where do you reside, Mr. Lazaro?

In Calamba.

What official position dc vou hold. if any, in Calamba?

Municipal Mayor.

What is your occupation, Mr. TLazarc?
fetvaliy I am the Mayor of Calamba.
How long have you rcsided in Calamba?

Since my childhood, but during my studies I was living

e in Manila.

2

A
4

"Q

How old are you now?
60 years old.
Prior to February 1lth, 1945, werce you acquainted with

most of the residents of Calamba?

"Q

"A

"Q

"

"Q
19452

nA

"Q

"y

"Q

"
plus.

Yes, sir,

Were you Mayor at that time?

Not any more.

Had you becn Mayor pravions to February of 1945%
Jround 1940-41,

What was the population of Calamba before February of

More or less about 32,400 inhabitants.

When was the last official census taken of Cnlamba?

Is that before the occupation or after the occupation?
Before the occupation.

In the year of 1918 they took a census and it was 32,400




"o Since February 24, have you had an occasion to make an
investigation to determine the number of people who died ot
Calemda f1om about February 1lth to February 24th. 19457

" Yes, sir.

"o Why did you make such an :..vestigaiion?

‘A Becavse we wanted to have in our archives or records,
noople who dicé in Calemba, especially those massacred by thce
Japanese,

) Were you ordered to makc that investigation by any higher
authority?

A No, sir, I made that on mv owvn account.

"Q How did you go about making such an investigation?

"A I did it with my past administrative experiecnces and, if

I have done it, it is bec-usc the provincial authorities or

other nuthorities might nced it.

"GENER/.L GARD: Will the rcporter read the last
question and answer?
"(Whereupon the last question and answcr were read by the
Reporter.)

"GENER!L GARD: Proceed,




"Q Since February 24, have you had an occasion to make an

investigation to determine the number of people who diled ot
Calembda f10m cbout February 1llth to February 24th. 1945?

Yes, sir.

Why did you make such an :..vestigation?

Bee » we wanted to have in our archives or records,
noople who dicd in Calemba, especially those massacred by the
Japanese.

Were you ordercd to make that investigation by any higher
authority?

¥4 No, sir, I made that on my ovn account.

"Q How did you go about making such an investigation?

"A I did it with my past administrative experiecnces and, if
I have done it, it is bec-usc the provincial authorities or
other authorities might neced it.

"GENER/.L GARD: Will the rcporter read the last
question and answer?

"(Whereupon the last question and answcr were read by the
Reporter, )

"GENER/L GARD: Proceed.




"o Did you actvally go out and make the investigeotion

yoursclf, or did you assign those duties. to your Barrio

Licutenants?
"A I didn't do it pcrsonally, but I made a communica-
tion to the Chief of Police to giwve orders to hig policc-
men to toke d-~ta sbout those who have becn killed by the
Japan.se.
"0 When you rcceived the reports beck, were . hay mad.
o part of your official City records?
A Ycs, sir, in my office.
"9 Tid you examine thosc reports as thoy came in?
"A Yes, sir.
"Q Were you acquainted with ost of thos¢ whosc nemces
appeared on the reports?
" Yes, sir, the majority of them are known to me,
and precisely eng at least two of my childron are included,
B2 I hand you Prosccution's ®Wxhibit No. 42, for 1ldentificz-
tion and ask you to state what that documcnt is.
(Handed to witness)
" 111 these pages represcnt the list given to me of names
of pirsone residing at the Barrio Lingn, Celamba, Laguna.
This 1s the copy given to the Proszcution by mysclf.
'n How many names appesr on this 1ist?
o Actuelly, my list that I have therc sre 896, but in this
list (refcrring to Prosccution's Exhibit 42 for ldentification)
there don't appear the names of persons that are not residents

proper of Laguna but they came




from other places and were recorded massscred ir. Calarba,
"o Wero all of these people rcesidents of Celamba?

"A Yes, sir, during the time of the massacre.

we All of the names listed on Proscention's Exhibit 42
for identification were residents of Calambe in Februvary of
1945, 1s thet true?

"A Yes, sir.

"o Does this list represent the list of people who cied
in Calamba during Februsry of 19457

"A Yes, sir.

Whet wrs the normal death rste of Calamba for one day®

Hore or lzss three or four persons per day.

NLIBUTENANT PXA'7: I now offer into cvidencc, Frosecu.-
tion's Exhibit No. 42, ‘or identitication, the iist just
identified by the. witncess, RQoman D. Lazaro.

NGENETAL GAEL: Just 2 moment, I want teo zsk the wiilness
a couple of questions.

WEXAT LUATICN BY THE COMMISSIOR
(BY GENZRAL GARD)
"0 Is that the list of the persons, the total number
of persons, who died, or the list of the pe¢rsons who nere
killed? 1In other words, does it inelude those who dled of
natural causes?
A No, sir., in this list only appecrs thoge nameg who
were mossacred by the Japanese,

"GUNERAL GATU: (Zo Interpreter Lardaeo) Lo the
Interorcters =gree or thzat’®

WINTERPRETER TAGDAIG.0: Yes.




L) (By General Gard) Is that list of only one Berrioe,
or is it the town of Calambe, or just what does 1t ineclude

geographically?

"A Fot only one Barrie, but from differcent Barrios.

"0  In other words, it includes the wiiole municipality

of Calemba?

WA Yes, Sir,

"o Vas the populetion firure which you gave for the
munlelpality of Calamba, 32,4007 ™es that the population of
the municipality or the town of Calambe?

A The municipelity of Calembe,

uQ Did your police take the census of those killed in

all the Barrios, or did Barrio Lieutenants tske them?

"A My policemen, with the help of the Berric Licutenants.
"o No you know how those who made .the list found out that
the persons, there, were killed, were massccercd?

"A They know that they werc killed by the Jspsnese,

"o How do they know?

"A Precisely I gave specific orders just to teke the 1o o.
of those massacred by the Japanase. .

"GENZRAL GARD: Any objections by the Defense to 4he
introduction of this lxhibit?

"CAPTAIN MURTAUGH: Defense has nc objection to the
introduction of the Iixhibit, but moves to cross cut o
strike out, 'By the Japanes: ',

"GENYRAL G/MD:  Prosccution's Exhibit 42, will bc
accepted in evidence with the deletion reauvested by the

Defense, to be given whatever nrobetive valve the Commiszicn
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"0 (By General Gerd) Is that list of only one Berrie,

or is it the town of Calambs, or just vhat does it ineclude
geographically?

YA Not only one Barric, but from different Barrios.

"0 In other words, 1t includes the wiwole municipality

of Calemba?

"A Yes, Sir,

ue Vias the populetion fizure which you gave for the
munlelpality of Calamba, 32,4007 "es that the population of
the municipality or the town of Calambe®

"A The municipelity of Calemhe,

"o Did your police take the census of those killed 1in

all the Zarrios, or did Barrio Lieutenants tske them?

"A My policemen, with the help of the Berrio Licutenants.
"o Do you Imow how those who made .the list found out that
the persons, there, were killed, were massocred?

"A They know that they werc killed by the Jepsnese,

"o How do they know?

"A Precisely I gave specific orders Just to teke the nsics

of those massacred by the Japancse.

"GENZRAL GAND: Any objections by the Defense to the
introduction of this Ixhibit?

"CAPTAIN MURTAUGH: Defense has nc obiection to the
introduction of the Ixhibit, but moves fo cross cut ox
strike out, 'By the Japanes: !,

"GENTHAL G/RD:  Prosecution's Exhibit 42, will be
accepted in evidence with the deletion reaucsted by the

Defense, to be given whatever nrobetive valve the Corrdesicn
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deems that it is worth.

(Prosecuticon's Fxhibit No. 42,
for identificrtion was re=
ceived in avidence.)

"DIRECT EXAIINATION (Continued)

(BY LIEUTENANT PHAPR)
"o I new herd you Prosecution's Exhibit 43, for identifica-

tion and ask you to state what that 1s.

(handecd to witness)
A This page shows the list of those who have been killed
by the Japanese in the Barric of Canlubang of the municipality
of Calamba.
"Q Vas this list prepared at thc time the list which
has just been submitt«d into cvidence was prepared?
wA This 1i1st wes given to me after they hed submitted the
other list.
"o Was this prepared in the same way that the other list
was prepared?
"A Yes, sir.

"LIEUTENANT PFAPR: I now offer into evidence Prosecu-
tion's Exhibit No., 43 for identification.

"GENFRAL GARD: Yas this list taken in exactly the same way?
Vierc the names on this list obtulned in the same way as those
on the other list submitted?
"A (By the witncss) It was mede by policemen with the
help of the Chief of Police of Calamba,

'GENERAL GARD: Any objcction by the Defense?

"CAPTAIN MURTAUGH: The Defcecnse has no objection to
the admission of the Exhibit but moves that you strike out
'lHassacred by the Japanese soldicrs on Februery 18th, 1945

490




and substitute in placc of these words, 'Kiiled % Canlubang'.
NCONTR/L 3APD: The Commission will rcceive in evidence
drossoaiionis 2Lokit No, 43, deleting the werlds 'massacred
by the Japarcse soldiers', substitutink iDiec',
(Prosecucicn's Exhibit To. 43
for identification was re-
ceived in evidesnce.)
“LIDUTENANT PHARR: May we substitute the words 'Wno
died', instead of 'Died'?
"GENTRAL GARD: (Yods affirmetively)
SLINUTENANT FHYARR: Is it uith the undcrstanding that the
document will be received as Pros=cution's Exhioit <37
"GENERAL CAiRD: It has been admitted, Tae record will

s0 show."

NFCT G. PHARR
24 Tty
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Luis de la Orus
Dionisio Crus
Maximo Crus
David Crusz
Nasario Crusz
Jose de la Cruz
Santiago Duque
Leonardo Duque
Julian Medalla
Mateo Carles
Tomas Geoslea
Evaristo Andal
Valeriano Andal
Ignacio lenide
Anioceto Mercado
Pablo Sagui

Juan Tenide
Manuel San Juan
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UNITED STATES OF AMERICA

MASATOSHI FUJISHIGE, ET AL
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Beginning on page 1284 of the record in the above
entitled case, ZENICHI UEHARA testified as follows:

]
DIRECT EXAW TION

Q Did the Fuji Group hold any meetings in January of
19457

A Yes.

Q When was the first meeting held?

A I don't remember the exact date, but it must have

been on or about 5th of January.
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Who was present in the meeting?
All the battalion commanders.
Who spoke at this meeting?
Heidan Commander.
Did he speak about the suppression of guerrillas
in the Heidan area or the Fuji area?
A At that time the Fuji Group was newly organized,
and this meeting was called together so that all of
the battalion commanders could get to know each other,
and the group commander just gave them instructions, and
I do not think that the group commander gave any talk
on guerrilla suppression at that time. I think in the
instructions the group commander stated that there were
guerrillas in the area, so it must not be taken lightly.
I think this is the extent that he referred to it.
Q Did the Fuji Commander say anything to you regarding
guerrilla opearations at that meeting or after that meeting,
shortly after that meeting?
A He did not speak about it during the meeting or

immediately afE?r the meeting.
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UNITED STATES OF AMERICA

MASATOSHI FUJISHIGE, ET AL

Beginning on page 1289 of the record in the above
entitled case, ZENICHI UEHARA testified as follows:

¢

Q What did you understand the colonel's policy to

be regarding the suppression of guerrillas in January?




a -

A My interpretation of the intention of the group
commander was the attacking of the bases of the actual
guerrillas and stop the guerrillas from agitating the
natives. The group commander began saying in the latter
part of January that we must carry out a very stricter
policy against the suppression of guerrillas because the
natives are helping the guerrillas and are attacking

the Japanese forces.

Q Did he say what he meant by "stricter policy"?

A The group commander began to say that we must take
more resolute measures against the natives who carry out
hostile activities toward the Japanese forces and those
who cooperate with the guerrillas, because the engagement
with the American forces is imminent.

Q Did he say what the stricter measures would be?

A He did not specify specific things.

Q Did you discuss this policy with him?

A When the group commander wasspeaking of it, I did
not discuss anything with him, but I had the following
jdea: Considerable reports came in from all of the
battalions concerning the anti-Japanese activity of

the natives and the natives' cooperation with the guer=
rillas. Since I was in the headquarters I never received
an attack from the guerrillas or from the natives myself,

so I thought that these reports were rather exaggerated.,

Therefore, the suppression of EPese anti-Japanese elements

at the spot of attack is of no use. The solution to

the guerrilla problem would be to show the natives and
others the real strength of the Japanese Army against
the American forces., Then these problems will disappear.
Therefore, it is better to spend exclusively for the

preparation against the American forces.
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A My interpretation of the intention of the group
commander was the attacking of the bases of the actual
guerrillas and stop the guerrillas from agitating the
natives. The group commander began saying in the latter
part of January that we must carry out a very stricter
policy against the suppression of guerrillas because the
natives are helping the guerrillas and are attacking

the Japanese forces. {

Q Did he say what he meant by "stricter policy"?

A The group commander began to say that we must take
more resolute measures against the natives who carry out
hostile activities toward the Japanese forces and those
who cooperate with the guerrillas, becauce the engagement
with the American forces is imminent.

Q Did he say what the stricter measures would be?

A He did not specify specific things.

Q Did you discuss this policy with him?

A When the group commander was speaking of it, I did
not discuss anything with him, but I had the following
idea: Considerable reports came in from all of the

battalions concerning the anti-Japanese activity of

——,

the natives and the natives' cooperation with the guer-
rillas, Since I was in the headquarters I never received
an attack from the guerrillas or from the natives myself,
so I thought that these reports were rather exaggerated.
Therefore, the suppression of these anti-Japanese elements
at the spot of attack is of no use. The solution to

the guerrilla problem would be to show the natives and
others the real strength of the Japanese Army against

the American forces. Then these problems will disappear.
Therefore, it is better to spend exclusively for the

preparation against the Apmerican forces.
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Did you express that opinion to Fujishige?
A Yes, I told Colonel Fujishige thus: The enemy is
near, and where they will land is not certain, and the
Shimbu and the higher army are changing their policies
so often that it's difficult to tell what is whatj; and
in all the provinces the defense positions are not ready
yet, and therefore their most impdrtant problem would be
to train troops in the anti-American operations and the
building of defense positions.
Q What did the colonel say to that?
A He agreed with my idea. However, Colonel Fujishige

loved his subordinates very much, and because of the

guerrilla activities many of his subordinates were killed

or wounded and sustained great losses. Therefore, he was
indignant towards the guerrillas and maintained determined
will that the guerrillas should be suppressed.

Q Were any written orders to suppress the guerrillas
issued during the month of January, 1945%

A Yes, there was,

Q About what date?

A It was on the 27th or 28th of January. Before that
there was a meeting of the unit commanders.

Q When was the meeting of the unit commanders held?
A It is not exactly a meeting, except that all of the
ranks above the company commander in the 17th Regiment
were called,

Q What was said at this meeting regarding guerrilla
suppression?

A The group commander expressed his basic policy

=1291=
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toward the suppression of guerrillas.
Q What was that basic policy?
A Hereafter the guerrilla subjugation must not be
carried out half-heartedly as has been up to this present
time, but to do it thoroughly and resolutely.
Q Did he explain what he meant by that?

INTERPRETER OSATO: What do you mean, "by that"?
Explain every part of it?

CAPTAIN MURTAUGH: The detailse.

Yes, to a certain extent it was explained.

(By Captain Murtaugh) What did he say?
A I remember his saying to distinguish the guerrillas
from all of the people would be very difficult. Up to
what point one is to consider the person as a guerrilla ==
he explained this point.
%) What was his explanation?
A Those who are armed, that is, the real guerrillas,
and those who cooperated with the guerrillas, and though
they were not armed, were definitely members of the armed
guerrillas; and women who are armed and are in the
guerrilla units. Against these above mentioned groups, to
attack or arrest and search and investigate them and take
severe action against them.
Q You testified that a suppression order was issued
during the month of January, is that correct?
A Yes, it's true.

Who drafted that order?

Q
A The group commander himself, personally, drafted 1it.
Q

Do you rémember the contents of that order?




A Yes.

Q What were they?

A First, the group shall seek and attack the guerrillas
within the jurisdictional area of the group and destroy the
plan of the American troops to have the guerrillas harass
our rear. Even if the enemy landed and the battle has
begun, the guerrillas shall be attacked.

INTERPRETER OSATO: This last statement goes at the
very beginning of that first statement, right after "the
group."

A (Continuing) All garrison unit commanders shall
attack the guerrillas at every opportunity within this
garrison unit area; especially the subjugations around -=-
rather, especially all garrison unit commanders shall
carry out suppressions around the main defensive positions.

Around the Lake Taal east bank sector and southwest

bank sector, to concentrﬁte all effort in the suppression,

I do not remember whether the order -- one, two, three,
four, as I gave it -- was in that order or not. However,
that was the contents of that order.

Q (By Captain Murtaugh) Did that order state that
all Filipino civilians within a certain area will be
killed?

A No.

Q How was that order issued?

A It was sent by wireless., First, an order was
transmitted by mdio, and later the printed order was
distributed.

Q To whom was it distributed?
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A To all garrison battalion commanders.

Qe What action did you think the garrison commanders
would take as a result of that order?

A Based on this order all garrison battalion commanders
would have carried out the order at every opportunity.

Q How did you think they would determine who was a
guerrilla or guerrilla suspect?

A I thought that the battalion commanders would have
used methods as follows: Those battalions which were near
the Kempei unit cooperated with the Kempeis. Also, there
were those who were friendly with the Japanese, and they
had these people do some spy work. The use of spies was
to capture a guerrilla and investigate and find out from
them who were the actual guerrillas and those who co=-
operated with the guerrillas.

Q Were any other suppression orders issued during the
month of January?

A Besides the one I mentioned, there weren't any.

Q Were any suppression orders issued in the month of
February?

A Going into February I remember there were two or
three orders.

Q Were they written orders?

A No, they weren't written.

Q How were they communicated?

A Directly by telephone, or by calling the person in
charge of the suppression expedition and ordering the

persons.

Q Did you issue any of these orders?

«1294=




A &

I do not have the authority to issue orders; there=-

I never issued any orders.

Who issued these orders?

Group Commander Colonel Fujishige.

Do you know what these orders were?

February?

Yes.
A Those I remember are on or about the 9th of February
a letter wa; issued to Captain Ginsaku Sato about twice,
and on or about the 5th or 6th of February an order was
issued to Captain Sazawa,
Q Do you know what that order was?
A Yes, I do.
Q What was 1t?
A The first order was to Battalion Commander Sato
stating that the enemy's main strength has advanced to
Tanauan; therefore; attack this enemy. And the second,
I believe, was on the 1l4th of February, to attack the
guerrillas in Canlubange.
Q Did the Fuji group receive any report from the
battalion commander regarding the result of the suppression
order?

Yes.

Did you see those reports?

When was the first report received?

A
Q
A I heard the report.
Q
A

I believe the report came on or about the 8th or
9th of February from Tanauan.
Q What did this report say?
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A The report went as follows: The guerrilla suppression

results of today: Approximately 450 guerrillas killed, and

no losses on our side.
Q Was this the first report of guerrilla suppression
that the Fuji received?

INTERPRETER OSATO: By "Fuji" you mean == ?

CAPTAIN MURTAUGH: Fuji Group.

On or about the 28th or 29th of January the order
for the suppression of guerrillas went on, and this
report was the first since this guerrilla suppression
order went out.

Q (By Captain Murtaugh) What action did you take
when you received this report?

A I was surprised.

Q Why were you surprised?

A Up to this time there wasn't such a great number
killed; therefore I was surprised at the big number.

Q Did you speak to Fujishige about this?

A I heard this report together with Group Commander
Colonel Fujishige and at that time Colonel Fujishige said
the suppression was done well. He always had an eye on
the area there as an area where a large number of
guerrillas were concentrated, and he showed signs of
satisfaction because the suppression was carried out
resolutely, as according to his policy.

Q Did you express opinion




—
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regarding the large number that were killed as a result
of this campaign?

A Yes, I did.

Q What did you say to the colonel?

A "In this great number of 450, some must have been
front line troops, and isn't it possible that a portion
of this great number has been mistaken as guerrillas and
being killed? Therefore, isn't it necessary that an
evacuation order be handed down to evacuate these natives
from the area?"

CAPTAIN MURTAUGH: Would you repeat that?

(Answer read.)

INTERPRETER ONODERA: I think it will clarify
matters if that's changed to "evacuation orders be taken
to the civilians to get out of the area."

Q (By Captain Murtaugh) What did the colonel say to
that opinion?

A "That vicinity was infested with guerrillas and
I'11 consider the evacuation of the civilians."

COLONEL WORTHMAN: The Commission will recess for
ten minutes.

(Short recess.)

COLONEL WORTMAN: The Commission will be in session.

LIEUTENANT PHARR: All members of the Commission
are present. The Accused, together with their counsel,
are present. The Prosecution is present.

CAPTAIN MURTAUGH: You are reminded that you are
still under oath.

INTERPRETER OASATO: I would like to make an addition
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to the last answer. After "The vicinity was infested

with guerrillas" follows "and the front-line units could not
have been mistaken.,"

Q (By Captain Murtaugh) Was an evacuation order

issued?

A When the report from Tanauan came in, the group
commander was very pleased and said that that should be

the example, and I insisted that he take up the problem

of evacuation. However, he just said that, "I'll con-

sider that problem." The praise by Colonel Fujishige

on the success of the Tanauan suppression spread throughout

the group, I think,
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UNITED STATES OF AMERICA

MASATOSHI FUJISHIGE, ET AL

On page 1325 of the record in the above-entitled case,
ZENICHI UEHARA testified as follows:

CROSS EXAMINATION

Q What day did the Fuji Heidan surrender to the
American?

A I may be wrong one or two days on this, but as

far as I can remember it was 27th and 28th of September.
Q Before the surrender did Colonel Fujishige tell
you that he would bear all responsibility for the
massacre of civilians in Laguna and Batangas?

A He said something similar to that, but he did not
use the word like "massacre."

Q Just what did he say in that regard?

A His statement then was, on the subjugation of
guerrillas, to carry this out resolutely and give no
quarter, and if this subjugation should turn out to be

a little too severe and later if any reproof came about
it that he would bear full responsibility for the carry-
ing out of the subjugation. However, he did not use

words like "massacre" or "total murder of civilians."
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EXIRACT

UNITED STATES OF AVERICA
=S

MASATOSHI FUJISHIGE, ET AL

Beginning on page 1334 to page 1335 of the record
in the above-entitled case, ZENICHI UEHARA festified as

follows:

CROSS

Q What did the group commander say at that meeting
in January?

A You mean concerning the subjugation of guerrillas?
Q Yes.

A He said, "Hereafter concerning subjugation of
guerrillas the half-way measure that we have been taking
up to now is not enoughj therefore, carry out the sub-
jugation thoroughly. If the subjugation should go too
far in some cases and anyone is reproved by the higher
authorities, I will bear the whole responsibility."

Thus he showed his firm will on the matter.
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"LIEUTENANT HUDSON : (Reading)

"" 'GENERAL HEADQUARTERS
SUPREME COMMANDER FOR THE ALLIED POYERS

" 'Before the UNITED STATES OF AMERICA
MILITARY COMMISSION
convened by the y Vs
COMMANDING GENERAL
United States Army Forces Masatoshi FUJISHIGR
Western Pacific Zenichi UFHARA

Halime OHNO

Jinsuke TAKAHASHI

STIPULATION
" 7Tt 1s stipulated between Masatoshi FUSISHIGE,

Zenichi UDHARA, Hajime OHNO and Jinsuke TAKAHASHI, accused

In this case; their counsel and the prosecution that the
document attached hereto entitled 'DISPOSITION OF SECOND SEA
RAMIDING UNIT FROM 3 FEB 45 TO 24 MARCH 45! correctly and truly
portra;s the transfer of the various Battalions of the former
Sccond Sea Raiding Unit from the direct command of Norio
TSUTSUMI, formerly Lieutenant Colonel in the Imperial Japanocg:

Army, to the command of Masatoshi FUJISKIGE, accused in this

case,
"Sir, we request that the chart identified by this
stipulation be accepted into the record as Prosecution's
Txhibit No. 3.
"GENERAL G:RD: No objection on the part of the Defense?
"CAPTAIN MURTAUGH: No objection.
"GENTRAL GARD: It will bo received in evidence,
(Chart was received in
evidence and marked
Prosecution Exhibit No. 3,)
"LIEUTENANT HUDSON: Sir, the second stipulation is a

stipulation pertaining to a chart entitled 'Relation of the

Commission's Exhibit No. 4
31 May 1946




Second-Sea-Raiding Unit to the Fuji-Heidan after 24 March 1945.'

We request permission to read this stipulation into the record.
"GENERAL GARD: Any objection by the Dcfense?
"CAPTAIN MURT/.UGH: No objection."
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